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§  104 

Muntlig information In- och omvärldsanalys, 
lägesrapport 

Beslut 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Ärendet 
Henrik Feldhusen och Ann-Christin Rudström informerade nämnden om arbetet med att 
ta fram en strategi för fritidsområdet. 
 
En del i det arbete är den omvärldsanalys som samordnings- och utvecklingsenheten har 
gjort. Spaningen utgår från 
Utredningen arbetar utifrån 4 områden Nuläge, Trender, Viktiga utvecklingsområden, 
Utmaningar 
 
Fritidspolitiken återfinns inom flera politiska områden: 

• Civilsamhällespolitiken • Ungdomspolitiken 
• Idrottspolitiken • Kulturpolitiken 
• Friluftspolitiken  

 
I Nacka styrs fritidsområdet av bl.a. följande  

• ”Meningsfull och mångsidig 
möjlighet till fritid genom ett brett 
idrotts- och kulturliv” 

• Styrdokument; ex mål och budget, 
översiktsplanen 

• Strategiska mål och väsentliga 
områden 

• Reglemente 

 
Trender 

• Nytt civilsamhälle  • Fritidens betydelse för god livsmiljö 
• Fritid som varumärke • Upplevelseorienterad befolkning 

och olika livsstilar 
 
Exempel på utmaningar och möjliga utvecklingsområden 

• Bredda synen på fritid 
• Förändrade former för engagemang 
• Bevara och utveckla Nackas ”fritidsprofil” 
• Fritidsfrågor i samhällsbyggandet 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - -       
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§ 105 FRN 2014/139-810 

Behov av ökad kapacitet av anläggningar och ytor för 
fritid, idrott och rekreation  

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att föreslå att kommunfullmäktige beaktar behoven av 

anläggningar och ytor för fritid, idrott och rekreation vid fortsatt planering av 
stadsbyggnad och den demografiska utvecklingen i kommunen. 

2. Fritidsnämnden beslutar att en fördjupad studie av behov av idrotts- och 
fritidsanläggningar ska genomföras under 2015, där bland annat även föreningslivets 
synpunkter beaktas 

Ärendet 
Nacka kommuns innevånare beräknas öka kraftigt de kommande åren. Fram till år 2030 
kommer antalet innevånare i nämndens prioriterade åldersgrupper att öka med drygt  
10 000, motsvarande 44 procent. En ökad befolkning ställer krav på en utbyggnad av 
välfärdsfastigheter inom olika verksamhetsområden. För att möjliggöra och förenkla 
planeringen ska nämnderna lämna förslag till kommunstyrelsen om respektive nämnds 
behov av nya verksamhetslokaler fram till år 2030.  
 
Det finns en rad brister i det befintliga utbudet av anläggningar och ytor och det finns 
behov av nya anläggningar och ytor redan idag. Flera anläggningar har brister och en låg 
kvalitet. Det är därför angeläget att inventera statusen på kommunens befintliga 
idrottsanläggningar och planera för en upprustning.  
 
När det ska planeras vilka nya fritidsverksamheter och anläggningar som ett visst 
bostadsområde eller kommundel ska förses med finns det flera faktorer att utgå ifrån. Antal 
invånare i olika åldersgrupper, uttalad efterfrågan från föreningar och allmänhet samt 
socioekonomiska faktorer bör ligga till grund för kommunens bedömning av behov av 
anläggningar och verksamheter. Även avstånden och allmänna kommunikationer till nästa 
kommundel med anläggningar har betydelse. 
 
Idrottsföreningarna har redan med den verksamhet de bedriver idag behov av ytterligare 
konstgräsplaner, ytterligare idrottshallar och de efterfrågar även möjligheter att spela fotboll 
inomhus vintertid. Fler näridrottsplatser för spontanidrott som ligger tillgängligt till 
efterfrågas av ungdomar som inte deltar i föreningsidrotten. Fler utegym, belysta 
motionsspår och bättre villkor för längdskidåkning efterfrågas av allmänheten. En 
sammantagen bild, som specificeras under ärendet, visar ett band annat ett stort behov av 
sporthallar och anläggningar för fotboll. 
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Forts § 105 
Anläggningstyp Antal 

anl. 
idag 

Antal anl. 
för att täcka 

efterfrågan 
idag 

Behov nya 
anläggningar 

idag 

Demografiskt behov Totalt 
behov nya 

anläggningar 
fram till år 

2030 

År 
2015-
2019 

År 
2020-
2024 

År 
2025-
2030 

Sport-/bollhallar 12 18 6 2 3 3 14 
Gymnastikanpassade hallar 1 1           
Evenemangsarena med 
publikkapacitet   1 1         
11-mannaplaner, konstgräs 7 10 3 1 1 1 7 
7-mannaplaner, konstgräs 4 4       1 1 
5-mannaplaner, konstgräs 6 5     1 1 2 
11-mannaplaner, naturgräs 3 1           
Grusplaner 4             
Fotbollshall/-tält   1 1   1   2 
Idrottsplatser för friidrott 3 3       1 1 
Inomhushall för friidrott   1 1       1 
Ishallar 5 5       1 1 
Konstisbanor utomhus  1 1           
Simhallar 2 3 1   1   2 
Ridanläggningar, stallar  2 3 1     1 2 
Ridhus, inomhusridning 2 4 2   1   3 
Lekplatser 98 98   12 13 14 39 
Näridrottsplats för spontanidrott  3 6 3   1 1 5 
Utegym  3 12 9 1 2 2 14 
Motionsspår 6 10 4       4 
Skidspår 5 7 2       2 
Fritidsgårdar 7       1   8 
Mindre träffpunkter 2   1   1 1 5 

Tidigare beslut och seminarier 
Fritidsnämnden har tidigare genomfört en kapacitetsutredning, Anläggningar och ytor för idrott, 
spontanidrott och rekreation, som redovisats för fritidsnämnden med olika delrapporter vid 
flera tillfällen under våren 2014. Fritidsnämnden har även vid två tillfällen haft seminarier 
tillsammans med idrottsföreningar och Nacka idrottsallians för att diskutera 
idrottsrörelsens behov av idrottsanläggningar på kort och lång sikt.  

Övriga anläggningar och ytor för fritidsverksamhet  
Utöver det som nämns ovan finns det ytterligare verksamheter som i olika grad efterfrågar 
kommunens stöd. Dessa är viktiga att beakta i det fortsatta utredningsarbetet över behov 
av anläggningar för fritid, idrott och rekreation.  
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Forts § 105 
 
De aktiviteter som kräver ytor och någon form av infrastruktur som inte finns med i 
redovisningen ovan, som förekommer i diskussionen med föreningar och allmänheten är 
bland annat: 

• Pingis, andra racketsporter  
• Fäktning 
• Kanotsport, segling, vattenskidor, fiske 
• Discgolf, fressbeegolf 
• Futsal (en form av inomhusfotboll) 
• Motorsport, dirtbike  
• Cricket  
• Inomhushall för skateboard, kickbike, bmx 
• Scouting, friluftsliv, orientering 
• Modellflyg  
• Yta för cirkusföreställningar 

Slutsatser – framtida behov  
Frågor om möjligheter till fritid, fysisk aktivitet och rekreation bör vara en central fråga i 
samhällsplaneringen. För att få en bra planering av kommande investeringar behöver 
kommunen ha en kontinuerlig dialog med föreningslivet om vilka behov av nya 
anläggningar de menar behövs.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-10 

Yrkanden 
Ulf Öberg (S) yrkade i första hand återremiss för att föreningslivets synpunkter ska beaktas 
i analysen samtidigt som behovet av underhåll och investeringar av befintliga anläggningar 
utreds. 
 
Ulf Öberg (S) yrkade i andra hand att fritidsnämnden ändrar punkt 2 till att fritidsnämnden 
beslutar att en fördjupad studie av behov av idrotts- och fritidsanläggningar ska 
genomföras under 2014. 
 
Ulf Öberg (S) yrkade att fritidsnämnden beslutar att: 

1. Fritidsnämnden föreslår att kommunfullmäktige överger den rådande New Public 
Management ideologin och mål- och resultatstyrningen för fritidsnämndens 
verksamhet, som ytterst har lett till ett eftersatt underhåll och till bristande 
investeringar i Nacka kommuns idrotts- och fritidsinfrastruktur.  

2 Fritidsnämnden beslutar att upprätta en underhålls- och investeringsplan för varje 
större fritids och idrottsanläggning inom kommunen.       
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Forts § 105 
 
3. Fritidsnämnden beslutar att föreslå att kommunfullmäktige vid sin fortsatta 

stadsplanering avsätter och säkerställer att kommunal mark finns att tillgå – vid 
behov genom expropriation – för att beakta behoven av anläggningar och ytor för 
fritid, idrott och rekreation. 

4. Fritidsnämnden beslutar att föreslå att kommunfullmäktige vid fortsatt 
stadsplanering, projektering och ingående av programavtal och markanvisningar 
m.m. överger finansieringsmetoden att kostnaden för utbyggnad/ombyggnad av 
allmänna anläggningar som krävs i samband med att detaljprogram genomförs, 
ska regleras i avtal med privata exploatörer innan programmen m.m. antas. 

5. Fritidsnämnden beslutar om att uppmärksamma kommunfullmäktige på vikten av 
att enskilda projekts förenlighet med EU:s statsstödsregler, kommunallagens 
förbud mot att gynna enskilda näringsidkare, samt upphandlingsreglerna utreds 
noggrant innan beslut fattas i frågor som rör kommunens fortsatt planering av 
stadsbyggnad som innefattar projektering, nybyggnad, utbyggnad och/eller 
ombyggnad av allmänna anläggningar. 

 
Tobias Nässén (M) yrkade avslag på Ulf Öbergs återremissyrkande. 
 
Tobias Nässén (M) yrkade avslag på Ulf Öbergs ändringsyrkande för punkten 2. 
 
Tobias Nässén (M) yrkade avslag på Ulf Öbergs tilläggsyrkanden 1-5. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde Ulf Öbergs återremissyrkande mot sitt eget avslagsyrkande.  
Ordförande fann att nämnden beslutade att avslå Ulf Öbergs återremissyrkande. 
 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslutspunkt 1. 
 
Ordförande ställde därefter sitt avslagsyrkande mot Ulf Öbergs ändringsyrkande i punkt 2  
Ordförande fann att nämnden avslog Öbergs ändringsyrkande. 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslutspunkt 2. 
 
Ordförande ställde vidare sitt eget avslagsyrkande mot Öbergs tilläggsyrkande 1. 
Ordförande fann att nämnden avslog Öbergs tilläggsyrkande. 
 
Ordförande ställde vidare sitt eget avslagsyrkande mot Öbergs tilläggsyrkande 2. 
Ordförande fann att nämnden avslog Öbergs tilläggsyrkande. 
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Forts § 105 
 
Ordförande ställde vidare sitt eget avslagsyrkande mot Öbergs tilläggsyrkande 3. 
Ordförande fann att nämnden avslog Öbergs tilläggsyrkande.  
 
Ordförande ställde vidare sitt eget avslagsyrkande mot Öbergs tilläggsyrkande 4. 
Ordförande fann att nämnden avslog Öbergs tilläggsyrkande. 
 
Ordförande ställde slutligen sitt eget avslagsyrkande mot Öbergs tilläggsyrkande 5. 
Ordförande fann att nämnden avslog Öbergs tilläggsyrkande. 
 
Således beslutade nämnden i enlighet med enhetens förslag till beslut punkt 1 och 2. 

Reservationer 
Ulf Öberg (S) och Martin Hellström (S) reserverade sig mot beslutet. 

Protokollsanteckningar 
Ulf Öberg (S) och Martin Hellström (S) lämnade en protokollsanteckning. 
Protokollsanteckning finns i bilaga 1 
 
 
 - - - - - 
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§ 106  FRN 2014/137 

Nacka kommuns medverkan i MY2015 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att medfinansiera projektet MY2015, fritidsmässa för jullovslediga 
ungdomar i Stockholms län, med 25 000 kronor. 

Ärendet 
MY (engelska för min) är en fritidsmässa för jullovslediga ungdomar från Stockholms län. 
Där utställare och aktörer bjuds in för att engagerar besökarna i olika typer av aktiviteter.  
Syftet är att inspirera och uppmuntra ungdomarna till att våga ta steget och att öka 
ungdomarnas grad av aktivitet och påverkan, såväl organiserad som spontan.  
 
Arrangörerna till MY2015 ansöker om 25 000 kronor för medfinansiering av projektet. 
Kommunen får för detta, vykort att dela ut till skolelever, affischer, erbjuda en fritidsgård 
utrymme på mässan för att marknadsföra sig, erbjuda ideella ungdomsorganisationer 
utrymme, erbjuda föreningarna i kommunen att bedriva sportloppis samt fribiljetter till 
kommunens skolkuratorer som fritt får disponera dessa.  
 
Fritidsnämnden är positiv till arrangemanget MY s utvecklingsarbete under åren som 
mässan arrangerats, och föreslår enligt förslag till beslut att Nacka kommun ska 
medfinansiera MY2015 med 25 000 kronor.  Enheten är positiv till att kunna erbjuda 
ungdomar möjligheten att besöka en mässa med många valmöjligheter av aktiviteter under 
jullovet. Fritidsnämnden anser att det även är viktigt att bibehålla och fortsätta utveckla 
ungdomsmässa Nacktiv, som arrangeras på lokal nivå, under sportlovet. 

Tidigare beslut 
• Den 2 december 2009, § 56, beslutar Fritidsnämnden att avslå ansökan om ett 

projektbidrag under tre år på 125 000 kr för att starta upp ”nya” Aktiviaden, som 
evenemang.  

• Fritidsnämnden beslöt den 19 maj 2010, § 48 att bevilja ett projektbidrag om 
beloppet 25 000 kronor till Stockholm Winter Games för 2011.  

• Den 26 oktober 2011 beviljades 25 000 kronor för Stockholm Winter Games 2012.  
• Fritidsnämnden erhöll den 22 mars 2012, § 23, Stockholm Winter Games rapport 

för 2012.  
• Den 19 september 2012, § 88, beslutade Fritidsnämnden att avslå ansökan gällande 

projektstöd för Stockholm Winter Games 2013-2015. 
• Den 16 oktober 2013, § 115, beslutade Fritidsnämnden att avslå ansökan gällande 

projektstöd för MY2014 
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Forts 106 

Barnperspektivet  
Förslag till beslut skapar ytterligare förutsättningar och möjligheter för barn och unga att på 
sin lediga tid hitta nya fritidsaktiviteter samt att vara fritidsaktiv på sitt jullov.  

Ekonomiska konsekvenser 
Förslag till beslut ryms inom ramen för nämndens beslutande budget.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-04 
Bilaga 1 Erbjudande om medverkan i projektet MY2015 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 
 - - - - - 
 
  



 12 (60) 
 2014-09-25 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 107 FRN 2014/134 

Bidrag för samordningsfunktion för Idrottslyftet läsåret 
2014/2015 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja stöd till Nacka Idrottsallians med 190 000 kronor för att 
delfinansiera en samordningsfunktion för Idrottslyftet under läsåret 2014/2015 

Ärendet 
Nacka Idrottsallians (NIA) har inkommit med en ansökan till fritidsnämnden om stöd 
gällande delfinansiering av en samordningsfunktion för Idrottslyftet. 
 
Idrottslyftet syftar till att fler barn och ungdomar ska upptäcka olika idrotter och att bli 
aktiva i idrottsföreningar. Idrottslyftet innebär att idrottsföreningar i samarbete med skolor 
erbjuder unga att vara med på idrottsaktiviteter. 
 
Nacka kommun har sedan 2007 årligen beviljat Nacka idrottsallians ekonomiskt stöd för att 
finansiera en samordningsfunktion för satsningen Idrottslyftet. Då det första beslutet togs 
beslöts även att stödet skulle omprövas inför varje nytt budgetår, men att nämnden rent 
principiellt avsåg att stödja Idrottslyftet med medel för samordningsfunktionen under den 
tid som satsningen skulle pågå.  
 
Fritidsnämnden bedömer att samordningsfunktionen är viktig för att uppnå bästa effekt för 
de resurser som Idrottslyftet ger Nackas Idrottsföreningar.  

Barnperspektiv 
Ett av Idrottslyftet syfte är att presentera olika idrotter för att få fler barn och unga att bli 
föreningsaktiva. Med en samordningsfunktion skapas bättre förutsättningar och möjligheter 
för Nackas unga att hitta en eller flera fritidsaktiviteter. 

Ekonomiska konsekvenser 
Medel för satsningen av en samordningsfunktion för Idrottslyftet finns budgeterade inom 
fritidsnämndens ram för stöd till utveckling av fritidsverksamhet.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-02 
Bilaga 1 Ansökan från Nacka Idrottsallians (NIA) avseende fortsatt projektbidrag 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 - - - - -  
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§ 108 FRN 2014/143 

Stöd till skateboardramp vid Allianskyrkan, Älta  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att stödja Allianskyrkan i Älta med 15 000 kronor för upprustning 
av skateboardramp som står på Allianskyrkans tomt, som är tillgänglig för barn och 
ungdomar. 

Ärendet 
Allianskyrkan i Älta har den 13 juni 2014 ställt en fråga till fritidsnämnden om ekonomiskt 
stöd för renovering av skateboardramp som står på Allianskyrkans tomt i Älta.  
 
För två år sedan byggde Allianskyrkan en skateboardramp på sin tomt i anslutning till 
Stavsborgsskolan. Allianskyrkan framför att rampen har varit väldigt uppskattad och väl 
använd, men att det också är ett väldigt slitage. Just nu finns behov av att lägga en ny 
skateyta på rampen för att den ska gå att använda. Allianskyrkan framför att de inte har 
någon ekonomisk möjlighet att göra denna nödvändiga renovering och undrar därför om 
det finns möjlighet att få stöd från Nacka kommun.   
 
Kommunen är positiv till att ideella krafter vill bidra till att öka antalet möjligheter till 
fritidsaktiviteter. Skateboardramper är populära och efterfrågade. För begränsad kostnad 
för kommunen kan ungdomar i Älta få ytterligare en möjlighet att få åka skateboard.  
 
För närvarande har fritidsnämnden inget föreningsbidrag för föreningars egna 
investeringar. Trots det föreslår kultur- och fritidsenheten att Allianskyrkan ska beviljas ett 
stöd med 15 000 kronor då det kan få stor betydelse och effekt för dem som använder 
Allianskyrkans skateboardramp.  
 
Beslut i frågan ska fattas av fritidsnämnden och inte på delegation, även om beloppet är på 
endast 15 000 kronor. Att det inte är möjligt att fatta detta på delegation beror på att det 
inte finns något föreningsbidrag för föreningars investeringar i utrustning, och att 
Allianskyrkan inte betraktas som traditionell barn- och ungdomsförening. Därmed finns 
det inget utrymme i fritidsnämndens delegationsordning för föreslaget beslut.  

Ekonomiska konsekvenser 
Kostnaden på 15 000 kronor ryms inom fritidsnämndens ram för övrigt underhåll av 
idrottsanläggningar . 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-11 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 - - - - - 
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§ 109 FRN 2014/108-050 

Entreprenadupphandling Björknäs IP 

Beslut 
1 Fritidsnämnden delegerar till ordförande för fritidsnämnden att fatta beslut om att 

anta ett av anbuden och underteckna tilldelningsbeslut eller att förkasta samtliga 
anbud. 

2 Fritidsnämnden ger direktör för arbete och fritid i uppdrag att tillsammans med 
ordförande för fritidsnämnden att, i förekommande fall, teckna kontrakt med 
vinnande anbudsgivare. 

3 Fritidsnämnden ger direktören för arbete och fritid i uppdrag att återkomma med 
information till nämnden efter fattat beslut.  

4 Nämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärendet 
Under våren togs förfrågningsunderlag fram för upphandling av omläggningen av 
friidrottsanläggningen, gräsplan mm på Björknäs IP.  
Förfrågningsunderlaget annonserades under juli månad i e-avrop samt på kommunens 
hemsida. Upphandlingen har genomförts i enlighet med bestämmelserna i lagen 
(2007:1091) om offentlig upphandling med ett öppet förfarande.  
Entreprenaden kommer genomföras som en generalentreprenad med delar som 
totalentreprenad. 
Utvärdering av anbuden kommer ske i enlighet med förfrågningsunderlaget. Av de 
anbudsgivare som kvalificerar sig kommer den anbudsgivare med lägst pris att antas.  
Kontrakt ska tecknas med antagen anbudsgivare. 
För att entreprenaden ska kunna starta i tid och därmed även slutföras enligt plan, är det 
nödvändigt att fritidsnämnden delegerar till ordföranden att fatta beslut om att anta ett av 
anbuden och underteckna tilldelningsbeslutet eller att förkasta samtliga anbud. 

Konsekvenser för barn 
En väl fungerande friidrottsanläggning som är den enda av sitt slag i Nacka bidrar till 
friskare och mer välmående barn. Anläggning som kommer uppfylla de internationella krav 
som ställs gör att friidrott blir ett attraktivt alternativ, inte bara för barn i närområdet, utan 
för barn från hela regionen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-08 

Yrkanden 
Ulf Öberg (S) yrkade avslag på förslaget till beslut med motiveringar, då våra erfarenheter 
från upphandlingen av Medley AB, som är under rättslig prövning, innebär att vi saknar  
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förtroende för att beslut om såväl antagande av förfrågningsunderlag, som undertecknande 
av tilldelningsbeslut, fattas på delegation. 
 
Ulf Öberg (s) yrkade i andra hand följande tilläggsyrkande att fritidsnämnden uppdrar åt 
direktören för arbete och fritid att till nämnden efter fattat beslut inkomma med 
utvärderingsprotokoll samt kopia på samtliga inkomna anbud till Fritidsnämndens 
ledamöter, samt återrapportera de överväganden som har legat till grund för beslutet att 
anta eller förkasta anbuden. 
 
Tobias Nässén (M) yrkade att Fritidsnämnden ger direktören för arbete och fritid i uppdrag 
att återkomma med information till nämnden efter fattat beslut.  
 
Tobias Nässén (M) yrkade avslag på Ulf Öbergs avslagsyrkande och tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde Ulf Öbergs avslagsyrkande mot sitt eget yrkande att avslå Öbergs 
avslagsyrkande. Nämnden beslutade att bifalla Tobias Nässéns yrkande. 
 
Därefter beslutade nämnden i enlighet med enhetens förslag till beslut med bifall till Tobias 
Nässéns tilläggsyrkande. 
 
Nämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

Reservationer 
Pascall Fall (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 
Ulf Öberg (S) och Mattias Hellströmer reserverade sig mot beslutet med motivering i våra 
yrkanden. 
 
 
 - - - - -     
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§  110 FRN 2014/149 

Fritidsnämndens sammanträdesdagar 2015 

Beslut 
Fritidsnämnden återremitterade ärendet med motiveringen att nya datum för 2015 ska tas 
fram. 

Beslutsgång 
Nämnden återremitterade ärendet med motiveringen att nya datum för 2015 ska tas fram. 
 
 
 
 
 - - - - - 
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§ 111  FRN 2014/105-044 
   FRN 2014/140-041 
    KFKS 2014/240-041 

Investeringsbeslut för projekt utegym 2015-2017 

Beslut  
1. Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om en investeringsram för att 

bygga nya utegym under perioden 2015-2017 för sammanlagt 4,5 miljoner kronor. 

Ärendet 
Att träna utomhus har blivit mer populärt de senaste åren och utvecklingen på området går 
snabbt. Forskning visar att daglig fysisk aktivitet på minst måttligt intensiv nivå, under 
minst 30 minuter om dagen, ger många positiva effekter på hälsa och välbefinnande.  
Därför föreslås kommunfullmäktige fatta beslut om en årlig investeringsram om 1,5 
miljoner koronor för att möjliggöra utbyggnaden av fler utegym. 
Äskandet om dessa investeringsmedel finns sammanställt i nämndens ärende om yttrande 
till mål och budget . 

Ekonomiska konsekvenser 
Avskrivning på 20 år ger en årlig avskrivningskostnad på 225 tkr  
Ränta 3% ger en räntekostnad första året med 135 tkr. Fallande ränta tillämpas 
Drift- och underhållskostnad blir 30 tkr per år. 

1. Program för lokalisering och utformning av utegym. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-08 
Bilaga Program för lokalisering och utformning av utegym. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 - - - - - 
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§ 112  FRN 2014/140-041 
   KFKS 2014/240-041 

Investeringsbeslut för projekt upprustning lekplatser 
2016-2017 

Beslut  
1 Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om en investeringsram för 

upprustning av lekplatser åren 2016-2017 med 6,5 miljoner kronor. 

Ärendet 
Fritidsnämnden har tidigare beslutat om en kontinuerlig upprustning av kommunens 
allmänna lekplatser för åren 2014 och 2015. Nu efterfrågas en utökad ram på 3,0 miljoner 
kronor år 2016 och 3,5 miljoner kronor för år 2017 för att kunna bygga om några lekplatser 
även dessa år. Många lekplatser är slitna och behovet, samt efterfrågan är stor. 
 
Investeringen medför en kapitaltjänstkostnad på 630 tusen kronor per år. 
En upprustad anläggning kan bli mer lättskött men samtidigt utvecklas en del ytor och den 
årliga kostnaden för skötsel blir därför i stort sett oförändrad. 
 
Äskandet om dessa investeringsmedel finns sammanställt i nämndens ärende om yttrande 
till mål och budget. 

Bakgrund 
I Nacka finns 100 allmänna kommunala lekplatser och varje år byggs några av dessa 
lekplatser om. Lekplatserna är välfrekventerade och blir så småningom utslitna. När park- 
och naturenheten bygger om en gammal lekplats så får den ett modernt innehåll och ofta 
med ett tema. Lekplatserna blir uppskattade och får ett större lekvärde. 
Efterfrågan på stimulerande lekmiljöer är stor och park- och naturenheten föreslår att 3,0 
och 3,5 miljoner kronor avsätts för åren 2016 respektive 2017 för upprustning av 
kommunens allmänna lekplatser.  
 
Varje år utförs en säkerhetsbesiktning på samtliga lekplatser och de allvarligaste felen 
åtgärdas omgående. Om inte lekplatserna rustas kontinuerligt blir investeringsskulden stor 
och skjuts på framtiden. 
 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat om 2,5 miljoner kronor och 3,0 miljoner kronor 
för åren 2014 respektive 2015 för samma ändamål. 
Varje år utförs en säkerhetsbesiktning på samtliga lekplatser och de allvarligaste felen 
åtgärdas omgående. Om inte lekplatserna rustas kontinuerligt blir investeringsskulden stor 
och skjuts på framtiden.       
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Ekonomiska konsekvenser 
Avskrivningstid 15 år ger en årlig kapitalkostnad på 433 tusen kronor på totala 
investeringsutgiften. 
 
En ränta på tre procent ger en räntekostnad med 195 tusen kronor första året. En 
upprustad anläggning kan bli mer lättskött men samtidigt utvecklas en del ytor och den 
årliga kostnaden för skötsel blir därför i stort sett oförändrad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-08 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 - - - - - 
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§ 113  FRN 2014/136-820 
  FRN 2014/140-041 
   KFKS 2014/201-041 

Investeringsbeslut omläggning av konstgräsplan, 
Saltsjöbadens IP 

Beslut 
1 Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anslå 5 miljoner kronor i 

investeringsmedel för omläggning av ny konstgräsmatta på Saltsjöbadens IP år 
2015. 

Ärende 
Saltsjöbaden IP:s elvamannaplan är i behov av en omläggning med en ny konstgräsmatta 
Beräknad investeringsutgift uppgår till 5,0 miljoner kronor. 
Fotbollsplan är anlagd år 2003 och var den andra konstgräsplanen som anlades i Nacka 
kommun efter Boovallen. 
Det befintliga konstgräset som är av äldre generation och är hård slitet efter elva års drift 
samt som är utrustat med den äldre typen av granulat, den icke miljövänliga varianten. Vid 
en omläggning av planen har kommunen möjlighet att byta ut granulatet till den 
miljövänliga sorten som finns på övriga konstgräsplaner inom Nacka kommun. 
Då kommunen har en brist på elvamannaplaner, är det viktigt att vi håller en hög kvalité på 
dessa planer vi har i drift då de nyttjas frekvent. Med den nya generationens konstgräs är 
planerna och en miljövänlighet av högsta klass, vilket gagnar föreningsliv och 
skolverksamheten i deras utövande. 
Äskandet om dessa investeringsmedel finns sammanställt i nämndens ärende om yttrande 
till mål och budget. 

Ekonomiska konsekvenser 
Avskrivningstiden är 10 år och ger en årlig avskrivningskostnad på 500 tkr 
Internräntan är 3 procent och ger en kostnad på 150 tkr år ett, fallande ränta tillämpas 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-10 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 - - - - - 
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§ 114  FRN 2010/120 -810 
    FRN 2014/140-041 
  KFKS 2014/240-041 

Tilläggsbeslut för investering av en fullstor 
elvamannaplan på Myrsjö IP 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om tilläggsinvestering om 5,0 
miljoner kronor för investering av en fullstor elvamannaplan på Myrsjö IP 2015. 

Ärendet  
Beslut har tidigare fattats om att det skall anläggas en fullstor elvamannaplan på Myrsjö IP 
samt att ett fotbollstält måste flyttas för att möjliggöra den planerade byggnationen. 
Projektet innehåller även ytor för skolidrott så som löparbana och länghoppsgrop. En extra 
utgift som belastat projektet är att den utlovade kraftledningsflytten inte blev av och 
framtvingade en isolering av kraftledningarna vid BMX-parken. 
 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige beslutar om tilläggsinvestering om 5,0 
miljoner kronor för investeringsprojektet Myrsjö IP. 
 
Äskandet om medel finns med som sammanfattning i nämndens yttrande till mål och 
budget och som redovisas i separat ärende. 

Tidigare beslut 
Kommunfullmäktige har ett tidigare beslut (§ 249 Dnr KFKS 2008/225) om 8,0 miljoner 
kronor för investeringsprojektet Myrsjö IP. Nya bollsporter söker anläggningar i Nacka och 
denna idrottsplats har behov av upprustning så att platsen kan bli ett bättre komplement till 
högstadieungdomars fritid i Orminge. Platsen är mycket gynnsam för fler konstgrässporter 
utöver fotboll. Kommunfullmäktige beslutade (§ 227Dnr KFKS 2009/234-041) därefter 
om ytterligare investeringsmedel om 2,0 miljoner kronor p.g.a. omfattande vandalisering av 
området. Totalt finns därför 10,0 miljoner kronor i investeringsmedel för projektet Myrsjö 
IP. 

Tilläggsbeslut 
Inom ramen för projektet ”Myrsjö IP”, där den tidigare anlagda BMX-parken ingår, skall 
även infatta yta för skolidrott och en fotbollsplan. 
 
En flytt av Quesadatältet är en förutsättning för att möjliggöra en anläggning av en 
elvamannaplan. Detta är något som föreningslivet har efterfrågat en längre tid. En utbyggd 
fotbollsplan med anliggande skolidrottsytor ger idrottsplatsen och området ett välbehövligt  
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lyft och med en framtida utbyggd Myrsjöskola blir behoven för idrottsutövande ungdomar 
än större.   
 
Fotbollsplanen på Myrsjö IP kommer även att avlasta den hårt belastade Boovallen. 
För att ha möjlighet att genomföra projektet av den storleksökningen krävs en 
tilläggsinvestering med 5,0 miljoner kronor 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-10 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 

Protokollsanteckning 
Tobias Nässén (M) lät anteckna följande till protokollet: 
” Moderaterna anser att tilläggsinvestering om fem miljoner kr är väl avvägt just nu, då det 
enligt uppgift från enhetens sida innebär att vissa förberedelser för eventuellt kommande 
uppvärmning görs inom denna ram, t ex att rör för uppvärmning läggs ner under planen 
när denna anläggs. Vilken värmekälla som kan bli aktuell och andra frågor kopplat till detta 
är en fråga som får koordineras med andra aktörer som skolan, och de andra byggnationer 
som eventuellt tillkommer i området. 
 
I ett annat ärende på dagordningen fattas beslut om att avsätta 15 miljoner kr för ett tält 
eller motsvarande anläggning för vinterträning.” 
 
 
 - - - - - 
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§ 115  FRN 2014/138-831 
    FRN 2014/140-041 
  KFKS 2014/240-041 

Investeringsbeslut fotbollstält i Nacka 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att bevilja 15 miljoner kronor för uppförande 
av ett tält eller motsvarande anläggning över fotbollsplan och löparbanor vid någon av 
kommunens anläggningar under år 2015. Frågan fanns med i fritidsnämndens lokalstrategi 
från hösten 2013, där det belystes om fotbollsförningarna svårigheter med att bedriva 
vinterträning på ett effektivt sätt. 

Ärendet 
Efterfrågan gällande möjligheten att träna fotboll även vintertid är mycket stor hos 
fotbollsföreningarna. Med ett övertryckstält som även innehåller löparbanor ges många 
föreningar och idrotter möjlighet till en bra vinterträning. Beräknad investeringsutgift för 
tältet är beräknat till 15 miljoner kronor. 

Bakgrund 
Efterfrågan gällande möjligheten att träna fotboll även vintertid är mycket stor hos 
fotbollsföreningarna. Frågan aktualiserades än mer efter beslut om att Quesadatältet skall 
flyttas från Myrsjö IP. 
En placering av ett så kallat övertryckstält, där varmluft bär upp tältduken, bör ske i samråd 
med föreningslivet i Nacka, både fotbollsföreningar liksom fria idrottsföreningar. 
Alternativ uppvärmningskälla till luften bör utredas, för att få en så ekonomisk gynnsam 
investering som möjligt, där även placeringen av tält skall beaktas.  
Ett tält som står uppställt vintertid mellan november till mars, kan även ge möjligheter för 
föreningar och skolor utanför Nacka kommun att hyra in sig dagtid när efterfrågan inte är 
lika stor. Driftskostnaderna är beroende av vilken typ av uppvärmning som används. Nacka 
föreningar har framfört en välvilja för en anpassad hyressättning, med anledning av det 
högre kostnadsläget. 

Konsekvenser för barn 
En inomhushall ger barn möjligheter att få träna utan att riskera halkolyckor mm och 
kunna få aktivera sig i ett behagligt klimat oavsett det yttre rådande väderförhållandet. 
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Ekonomiska konsekvenser 
Avskrivningstiden är 30 år och ger en avskrivningskostnad med 500 tkr per år  
Internräntan 3 % ger en räntekostnad på 440 tkr år ett. Fallande ränta tillämpas  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-10 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade följande tillägg i enhetens förslag till beslut efter ordet tält 
skriver eller motsvarande anläggning 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag med bifall till ordförandes 
tilläggsyrkande. 

Protokollsanteckningar 
Ulf Öberg (S) och Martin Hellströmer (S) lät anteckna följande till protokollet: 
” Socialdemokraterna välkomnar att majoriteten hörsammat våra invändningar mot att vi 
redan nu ska låsa oss vid en teknisk lösning (fotbollstält) för att tillgodose fotbollens behov 
träningsmöjligheter vintertid. Vi anser att det redan idag finns behov för att fördubbla 
kommunens kapacitet i denna fråga, då fotbollslagen i Nacka bör beredas tillfälle att träna 
två gånger i veckan på halvstor plan även vintertid. Avvägningen om detta ska ske genom 
att bygga en fotbollshall och investera i ett mer tillfälligt fotbollstält, eller om en uppvärmd 
konstgräsplan vintertid kan utgöra ett lämpligt, behöver utredas vidare där även 
driftskostnaden om miljöpåverkan för de olika alternativen redovisas. Att Fritidsnämnden 
knappt två veckor efter valet nu anslår över 45 miljoner kronor för investeringar i 
kommunens fotbollsplaner och omklädningsrum visar att vi har haft rätt i vår kritik i denna 
fråga. Vi ställer oss samtidigt frågande till fördelningen av dessa medel inom kommunen, 
och kommer att verka för att Fisksätra IP rustas upp inom de kommande åren.” 
 
 
 - - - -  
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§  116 FRN 2014/140-041 
   KFKS 2014/240-041 

Reinvesteringar och nyinvesteringar inom befintliga 
fotbollsanläggningar 2016-2017 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anslå 5,0 miljoner kronor per år 2016 -
2017, totalt 10,0 miljoner kronor, för verksamhetsanknutna reinvesteringar och 
nyinvesteringar inom befintliga anläggningar. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade KFKS 2011/251-041 § 125 om reinvesteringar och 
nyinvesteringar inom befintliga idrottsanläggningar omfattande sammantaget 13,0 miljoner 
kronor för åren 2012-2014.  
På flera av fotbollsplanerna finns det ett stort underhållsbehov, både av själva planen samt 
kringliggande staket, markytor mm. De befintliga konstgräsplanerna har en livslängd på ca 
tio år. Reinvesteringar har utförts Boovallen 1 år 2013 och näst i tur är Saltsjöbadens IP:s 
elvamannaplan år 2015, se separat ärende. Åren 2016 och 2017 är det dags för upprusning 
av Nacka IP 01 respektive Älta IP 1. Beräknad investeringskostnad per plan är 5 miljoner 
kronor. Dessa investeringar påverkar inte driftbudgeten 

Ekonomiska konsekvenser 
Beräknad investeringskostnad per plan är 5 miljoner kronor. 
 
Dessa investeringar påverkar inte driftbudgeten men utökar kostnaden för kapitalkostnader 
med 1,3 miljoner kronor från år tre. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-15 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 - - - - - 
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§  117 FRN 2014/148-820 
     FRN 2014/140-041 
   KFKS 2014/240-041 

Investeringsbeslut Björknäs IP omklädningsrum 

Beslut  
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om investeringsmedel med 10,0 
miljoner kronor för uppförande av nya omklädningsrum vid Björknäs IP år 2015. 

Ärendet 
Björknäs IP är unik med de många arenorna som finns och aktiviteter som förekommer 
där. Inom närområdet finns ishall, friidrottsarena elljusspår och en sporthall, det är 
dessutom den enda anläggningen i Nacka kommun som har friidrottsbanor som är 
godkända för tävlingar.  
 
Omklädningsrum och paviljongbyggnad på Björknäs IP som är c:a 50 år gamla är uttjänta 
som byggnader, med bl.a. fukt och mögelskador och är i behov av att ersättas. 
En ny omklädningsbyggnad är nödvändig för föreningar som använder anläggningen för 
träningar och tävlingar, då de befintliga omklädningsrummen i ishallen inte täcker behovet 
av omklädningsmöjligheter. 
Projekterad kostnad för rivning och uppförande av ny byggnad är 10,0 miljoner kronor  
Driftkostnader för byggnaden inkl, el, vatten, fastighetstillsyn, städning, mm. beräknas till 
250 tkr/år. 

Ekonomiska konsekvenser 
Avskrivningstiden är 30 år och ger en avskrivningskostnad med 333 tusen kronor per år  
Internräntan 3 procent ger en räntekostnad på 300 tusen kronor år ett. 
Driftkostnader för byggnaden inkl, el, vatten, fastighetstillsyn, städning, mm. beräknas till 
250 tusen kronor per år.   

Riskanalys 
Projekterad kostnad för rivning och uppförande av ny byggnad är 10,0 miljoner kronor en 
viss osäkerhetsfaktor är om den befintliga byggnaden innehåller asbest, vilket eventuellt kan 
fördyrar rivningskostnaderna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-24 
Bilaga 1 Sweco statusrapport  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut     
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Forts § 117 

Protokollsanteckningar 
Ulf Öberg (S) och Martin Hellströmer (S) lät anteckna följande till protokollet: 
” Socialdemokraterna skulle vilja att ett större helhetsperspektiv tas gällande Björknäs IP. 
Vi vill bland annat se över möjligheterna till att isolera Isladan för att göra den mer 
energieffektiv och förlänga säsongen.” 
 
 
 - - - - - 
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§ 118  FRN 2013/62-041 
    FRN 2014/140-041 

Tertialbokslut 2 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer tertialbokslut 2 för år 2014  

Ärendet 
Den 11 juni ordnade fritidsgårdarna ett skolavslutningsarrangemang, Summer Night, på 
Lavalhallen. Arrangemanget, som var mycket uppskattat, besöktes av ca 200 ungdomar från 
hela Nacka.  
I slutet av augusti genomfördes en utbildning för fritidsledare på de fritidsgårdar som 
finansieras av fritidsnämnden. Utbildningen genomfördes i samarbete med stiftelsen 
Crossing boarding och handlade om jämställdhet och inkludering av exkluderade grupper i 
fritidsgårdsverksamheten.  
Företaget Medley AB har fr.o.m. den 1 augusti övertagit verksamheten i Nacka simhall och 
simhallen i Saltsjöbaden. 
Ridsporten har länge varit en av de största handikappidrotterna i Sverige och genom 
ridsporten får omkring 4 000 personer med funktionshinder en möjlighet till en aktiv och 
meningsfull fritid. Fritidsnämnden har under perioden ingått en överenskommelse med 
Värmdö kommun och föreningen Värmdö ridklubb angående ridverksamhet för personer 
med grav rörelsenedsättning. 
Det ekonomiska prognosen för helåret visar på ett överskott med 0,3 miljoner kronor och 
beror på lägre kapitalkostnader. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-10 
Bilaga 1 Investeringsredovisning 
Bilaga 2 Specifikation över resursfördelningen av fritidsnämndens verksamheter tertial 2 
2014 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut 
 
 
 - - - - - 
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§  119 FRN 2014/140-041 
   KFKS 2014/240-041 

Mål och budget 2015-2017 

Beslut 
1. Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa budgetram för år 2015 till 

146,9 miljoner kronor enligt figur 2 i tjänsteskrivelsen.  
2. Fritidsnämnden beslutar att fastställa väsentliga områden enligt denna tjänsteskrivelse. 
3. Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa de strategiska målen enligt 

figur 1 i tjänsteskrivelsen. 
4. Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa investeringsramar enligt 

tjänsteskrivelsens bilaga 1. 
5. Fritidsnämnden föreslår en oförändrad kollotaxa och daglägertaxa för 2015  
6. Fritidsnämndens första strategiska mål ändras till ” Kommuninvånarna har tillgång till 

en mångsidig verksamhet på sin fritid inkluderande att pojkar och flickor ska ha 
likvärdig tillgång till idrotts- och fritidsmöjligheter samt attraktiv tid i kommunens 
anläggningar. (God kommunal service) 

Ärendet 
Fritidsnämnden ansvarar för kommunens fritidsanläggningar, lekplatser, lokal 
fritidsverksamhet samt för kommunens kontantstöd till föreningar som bedriver  
verksamheter för barn och ungdom, för personer med viss funktionsnedsättning och/eller 
handikappade samt seniorer i pensionärsföreningar. 
 
Under försommaren genomförde fritidsnämnden ett seminarium för att utveckla 
nämndens väsentliga områden. Fritidsnämnden föreslås fatställa följande väsentliga 
områden: 

• Brett fritidsutbud där alla hittar någon aktivitet eller mötesplats där man känner sig 
välkommen, trygg och säker  

• Attraktiva, välskötta och efterfrågade anläggningar och verksamheter som har en 
hög kvalitet  

• Samarbete och inflytande för god livsmiljö  
• Tillgång till fritid och rekreation när Nacka bygger stad  

 
Fritid och idrott ska ses som en drivkraft till en hållbar utveckling, förbättrad folkhälsa, 
samt Nackas attraktivitet. I Nacka finns både bredd med många aktiva i olika åldrar samt 
elitidrottare i framgångsrika klubbar inom ett flertal olika idrotter.  
I planering av lokaliseringen av framtida anläggningar måste strävan efter närhet och 
tillgänglighet vara vägledande. 
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Forts § 119 
 
Nämnden föreslås föreslå att kommunfullmäktige fastställer nämndens driftbudgetram till 
146,9 mnkr, en ökning med 3,2 mnkr jämfört med kommunstyrelsen ramärende 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-22 
Bilaga 1 Investeringsramar 2015-2017  

Yrkande 
Louise Granath (FP) yrkade, med instämmande av Tobias Nässén (M) följande tillägg till 
det första strategiska målet på Figur 1 i tjänsteskrivelsen, att vi efter ..”.på sin fritid...” lägger 
till ", inkluderande att pojkar och flickor ska ha likvärdig tillgång till idrotts- och 
fritidsmöjligheter samt attraktiv tid i kommunens anläggningar." 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut med bifall till Granaths 
tilläggsyrkande 
 
Pascall Fall (MP) deltog inte i beslutet med hänvisning till eget budgetförslag i 
kommunfullmäktige. 

Reservation 
Ulf Öberg (S) och Martin Hellströmer (S) reserverade sig mot beslutet. 
 
 
 - - - - - 
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§ 120 FRN 2014/122 

Redogörelse av förslag till utbyggnad av Saltsjö Duvnäs 
Tennisklubbs tennishall 
Politikerinitiativ den 27 augusti 2014 av Ulf Öberg (S) 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet och beslutar att politikerinitiativet 
därmed är besvarat. 

Förslagen i politikerinitiativet 
I sitt politikerinitiativ den 27 augusti 2014, § 99, önskade Ulf Öberg (S) att fritidsnämnden 
vid dess nästkommande sammanträde skulle en föredragning om turerna kring 
utbyggnaden av Saltsjö Duvnäs Tennisklubbs tennishall, och de aktuella planerna att 
eventuellt flytta hallen från Saltsjö-Duvnäs. 
 
Fritidsnämnden beslutade att ge direktör Malin Westerback och stadsledningskontoret i 
uppdrag att bereda ärendet. 

Stadsledningskontorets utredning och bedömning 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade den 16 oktober 2013, § 283, att avslå Saltsjö 
Duvnäs tennisklubbs ansökan om planbesked för fastigheten Sicklaön 208:8, där 
tennishallen ligger. Tennisklubben ville ha en byggrätt för en tillbyggnad som skulle rymma 
två banor som komplement till befintliga tre. Nämnden motiverade sitt avslag med att 
platsen inte var lämplig för den tänkta tillbyggnaden. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
har begärt att få en redogörelse för eventuellt andra möjliga platser enligt önskemål som 
tennisklubben framfört tidigare. Den utredningen är inte slutförd. Det finns även ett 
tidigare politikerinitiativ, väckt av Magnus Sjöqvist (M) vid sammanträdet den 16 november 
2011,§ 351, som innebär att miljö- och stadsbyggnadsnämnden till det som nu är mark- och 
exploateringsenheten, har överlämnat ett förslag om att undersöka möjligheterna att inleda 
ett arbete med syfte att hitta en lämplig lokalisering. 
 
Tennishallen är belägen på mark som tillhör Nacka kommun och tennisklubben har ett 
arrende som löper från den 1 oktober 1991 och som går ut den 30 september 2016. Om 
arrendet inte sägs upp senast den 30 september 2015 förlängs det på fem år. Det finns i 
dagsläget inte någon lämplig kommunalt ägd mark som tennishallen kan flyttas till, som 
uppfyller tennisklubbens behov av att hallen är centralt belägen. Det pågår ingen konkret 
planering för att anskaffa annan mark som tennishallen kan flyttas till. Vissa diskussioner 
om den mark där infartsparkeringen vid Skurubron är lokaliserad till har funnits men 
kommunen har inte gått vidare med det då det förutsätter att infartsparkeringen kan flyttas. 
En ny placering för den har inte kunnat tas fram. I dag finns således inte några konkreta 
planer för att flytta tennishallen att redovisa. 
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 Forts § 120 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-09 
Bilaga 1 Fritidsnämndens beslut den 27 augusti 2014, § 99 
Bilaga 2 Politikerinitiativ den 27 augusti 2014 av Ulf Öberg (S) 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut 
 
 
 - - - - - 
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§  121 FRN 2014/123 

Politikerinitiativ – Gemensamt sammanträde med miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden 
Politikerinitiativ den 20 augusti 2014 av Ulf Öberg (S) 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet och beslutar att politikerinitiativet är 
besvarat genom denna tjänsteskrivelse. 

Ärende 
Stadsledningskontoret har utrett ett inkommet politikerinitiativ om att fritidsnämnden 
under hösten håller ett gemensamt sammanträde angående Nacka kommuns förestående 
infrastruktursatsningar inom fritidsnämndens ansvarsområde. Under hösten planeras en 
genomgång för hur fritidsnämndens ansvarsområden tas höjd för i Nackas 
stadsbyggnadsprocess. 
 
I sitt politikerinitiativ den 20 augusti 2014, önskade Ulf Öberg (S) att fritidsnämnden och 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden under hösten håller ett gemensamt sammanträde 
angående Nacka kommuns förestående infrastruktursatsningar inom fritidsnämndens 
ansvarsområde.  
 
När Nacka bygger en tätare stad är det viktigt att behoven av anläggningar, ytor och 
mötesplatser för fritiden tillgodoses. Anläggningar måste upplevas som tillräckliga och 
tillgängliga och därför även planeras in som en naturlig del i den kommande stadsmiljön. 
Under hösten planeras en genomgång för hur fritidsnämndens ansvarsområden tas höjd 
för i Nackas stadsbyggnadsprocess. Genomgången kommer att hållas av Nackas 
stadsbyggnadsstrateg, Klara Palmberg Broryd, som har till uppdrag av stadsdirektör att 
säkerställa internt och externt samspel när Nacka växer och förtätar. Även 
fastighetsdirektör Jenny Asmundsson som ansvarar för att företräda de kommunalt 
finansierade verksamheterna i planeringen kommer att medverka.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-10 
Bilaga 1 Fritidsnämndens beslut den 27 augusti 2014, § 99 
Bilaga 2 Politikerinitiativ den 27 augusti 2014 av Ulf Öberg (S) 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut 
 
- - - - - 
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§  122 FRN 2014/124 

Avtal/överenskommelser om tennishall i Duvnäs, fot-
bollsplan i Sickla och lokalisering simhall i Orminge 
centrum och Saltsjöbaden/Fisksätra 
Politikerinitiativ den 27 augusti 2014 av Ulf Öberg (S) 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet och beslutar att politikerinitiativet 
därmed är färdigbehandlat. 

Ärendet 
Stadsledningskontoret har utrett ett inkommet politikerinitiativ om att fritidsnämnden vid 
dess nästkommande sammanträde skulle få en föredragning om de olika typer av avtal eller 
avsiktsförklaringar om marköverlåtelser och/eller byten med mera som Nacka kommun 
skulle ha slutit med. kommersiella exploatörer som är relevanta i frågan om om-/till- och 
nybyggnaden samt lokaliseringen av 1) Saltsjö-Duvnäs Tennisklubbs tennishall; 2) 11-
manna fotbollsplanen i Sickla och 3) lokaliseringen av ett nytt badhus eller simhall i Orm-
inge Centrum, Saltsjöbaden och/eller Fisksätra. 
 
Utredningen visar att det inte finns några avtal eller avsiktsförklaringar om någon av dessa. 
När det gäller badhus i Saltsjöbaden/Fisksätra pågår ett utredningsarbete som fritids-
nämnden har beslutat om och badhus i Orminge utreds i det pågående arbetet med detalj-
planeprogram för Orminge centrum. 

Förslagen i politikerinitiativet 
I sitt politikerinitiativ den 27 augusti 2014, § 100, önskade Ulf Öberg (S) att fritidsnämnden 
vid dess nästkommande sammanträde skulle få en föredragning om de 
markanvisningsavtal, exploateringsavtal och/eller andra kommersiella avtal och/eller 
avsiktsförklaringar om marköverlåtelser och/eller byten med mera som Nacka kommun 
har slutit med i synnerhet Atrium Ljungberggruppen och dess dotterbolag, samt med andra 
eventuella kommersiella exploatörer som är relevanta i frågan om om-/till- och 
nybyggnaden samt lokaliseringen av Saltsjö-Duvnäs Tennisklubbs tennishall; den f.d. 11-
manna fotbollsplanen i Sickla; lokaliseringen av ett nytt badhus eller simhall i Orminge 
Centrum, Saltsjöbaden och/eller Fisksätra. 
 
I politikerinitiativet finns även en begäran om att få ta del av olika allmänna handlingar. 
Den begäran har hanterats i enlighet med tryckfrihetsförordningens och offentlighets- och 
sekretesslagens bestämmelser och omfattas därmed inte av det stadsledningskontoret har 
utrett med anledning av nämndens uppdrag till kontoret och direktören för arbete och 
fritid. 
  



 36 (60) 
 2014-09-25 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 122 
 

Stadsledningskontorets bedömning  
Med anledning av det som stadsledningskontorets utredning visar bedömer kontoret att det 
inte finns skäl att någon av ansvariga direktörer för stadsbyggnads- och näringslivsfrågor, 
stadsjuristen eller stadsarkitekten medverkar vid sammanträdet. Det finns inte den efter-
frågade typen av avtal/överenskommelser att redovisa. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-10 
Bilaga 1 Fritidsnämndens beslut den 27 augusti 2014, § 99 
Bilaga 2 Politikerinitiativ den 27 augusti 2014 av Ulf Öberg (S) 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut 

Protokollsanteckningar 
Louise Granath (FP) med instämmande av Tobias Nässén, Nello Minati (KD) samt Mia 
Wallgren (C), lät anteckna följande till protokollet: 
” Allianspartierna i Fritidsnämnden vill understryka vikten av att Sicklavallens 
konstgräsplan inte byggs bort eller förminskas i och med planprogrammet för 
Planiaområdet. Vi vill erinra om en del av det yttrande som antogs av Fritidsnämnden den 
11 december 2013:  
"Med fler boende i området och i dess närhet, fler antal barn i skolålder ökar efterfrågan på områden för 
bollspel, lek och annan idrott. I förslaget finns inga nya sådana möjligheter med. Mot bakgrund av 
miljöbalkens krav på buller för bostäder är det olämpligt att medge ett bostadskvarter i hörnet Planiavägen 
- Gillevägen i direkt anslutning till skola, förskola, sporthall och konstgräsplan. Fritidsnämndens 
uppfattning är att skoltomten ska stärka Sickla genom en starkare profil med en kärna för utbildning - 
idrott - lek och skapande verksamheter.” ” 
 
 
 - - - - - 
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§  123 FRN 2014/125 

Skyltning om hjälmtvång vid betongpark Orminge, för 
BMX, skateboard, kick-bike mm 
Politikerinitiativ den 28 augusti av Johan Kjellman (NL) 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att politikerinitiativet härmed är besvarat.  

Ärendet 
Johan Kjellman (NL) föreslår i ett politikerinitiativ att kommunen ska besluta att snarast 
sätta upp skyltar om att det är obligatoriskt med hjälm när man använder anläggningen 
Orminge betongpark.  
 
Johan Kjellman (NL) framför att parken, som är avsedd för BMX, skateboard, kickbike 
mm är mycket bra och uppskattad av dess besökare. Kjellman menar även att det finns en 
oönskad intern regel som säger att man inte behöver använda hjälm.  
 
Enheten har beställt en skylt till Orminge betongpark med samma utförande som den skylt 
som finns vid betongparken vid Nacka idrottsplats. På dessa skyltar rekommenderar 
kommunen att de som åker i betongparkerna ska använda hjälm. Det finns ingen möjlighet 
att följa upp om åkarna använder hjälm eller inte och det är inte heller möjligt att avvisa 
dem som inte använder hjälm. Därför avråder kultur- och fritidsenheten nämnden att fatta 
beslut om trivselregler som innebär att det ska vara obligatoriskt med hjälm när man åker 
till exempel BMX, skateboard, kickbike mm i kommunens anläggningar.  
 
Skylten vid Orminge betongpark kommer att monteras upp under hösten 2014.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-10 
Bilaga 1 P Politikerinitiativ den 28 augusti av Johan Kjellman (NL) 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut 
 
 
- - - - - 
  



 38 (60) 
 2014-09-25 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  124 FRN 2014/126 

Arrangerad verksamhet på Orminge betongpark för 
BMX, skateboard och kick-bike mm 
Politikerinitiativ den 28 augusti av Johan Kjellman (NL) 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att politikerinitiativet härmed är besvarat.  

Ärendet 
Johan Kjellman (NL) föreslår i ett politikerinitiativ att kommunen ska initiera att föreningar 
och fritidsgårdar ska komma in med förslag om en verksamhet vid Orminge betongpark 
som även vänder sig till flickor och kanske även handikappade och kanske även andra 
grupper som inte vågar sig till betongparken. Kjellman framför att parken är bra och väl 
utformad samt att en sådan anläggning bör ha en budgeterad verksamhet.  
 
Betongparker för aktiviteter som skateboard, kickbike och BMX är efterfrågade och 
kommunen får regelbundet förslag om nya betongparker från ungdomar. Erfarenheter från 
både Nacka och andra kommuner visar att dessa anläggningar ofta blir populära 
mötesplatser där ungdomar träffas. Erfarenheterna visar även att ungdomar framför allt vill 
använda dessa anläggningar ska vara för spontana aktiviteter och därför ska de inte 
organiseras som traditionell föreningsverksamhet.  
 
Dessa ytor ska ses som komplement till de mer traditionella idrottsanläggningarna. 
Betongparker tillsammans med näridrottsplatser för spontana fysiska aktiviteter är en 
satsning som ska stödja ungas fritidsaktiviteter utanför den organiserade idrotten. Kultur- 
och fritidsenheten menar att det är viktigt att betongparken i Orminge främst erbjuds för 
en öppen verksamhet utan krav på organisering i förening.  
 
Nacka kommun har upphandlat fritidsgårdsverksamhet i Orminge av Boo Folkets Hus. I 
fritidsgårdsuppdraget ingår att en del av fritidsgårdens öppna verksamhet ska förläggas till 
Orminge betongpark. Vilken typ av verksamhet detta ska vara och hur den ska anordnas 
ska verksamhetsutföraren få avgöra själv. Fritidsledare från fritidsgården ska under vissa 
tider, som verksamhetsutföraren anser är lämpliga, finnas på anläggningen. Boo Folkets 
Hus har möjlighet, inom ramen för fritidsgårdsuppdraget från kommunen, att initiera och 
anordna aktiviteter i anläggningen för olika målgruppen. Fritidsgården för även en dialog 
med kommunen om nya verksamhetsidéer, som de kan komma att förverkliga under 
kommande vår.  
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Kommunen har ingen möjlighet att initiera att föreningar och utförare av 
fritidsgårdsverksamhet ska lämna in förslag till kommunen om nya verksamheter. Alla 
föreningar och verksamhetsutförare har alltid möjlighet att framföra förslag om hur 
fritidsutbudet för kommunens barn och ungdomar kan utvecklas och förbättras.     

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-10 
Bilaga 1 Politikerinitiativ den 28 augusti av Johan Kjellman (NL) 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 - - - - - 
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§  125 FRN 2014/116 

Utred uppvärmning av konstgräsplaner vintern 2014 
Politikerinitiativ 19 juni från Martin Hellströmer (S) och Ulf Öberg (S) 

Beslut 
Nämnden noterar initiativet och anser denna besvarad genom denna tjänsteskrivelse.  

Ärendet 
Martin Hellströmer (S), Ulf Öberg (S) lämnade in ett politikerinitiativ den 19 juni 2014. 
” Vi Socialdemokrater vill att förvaltningen till fritidsnämndens nästkommande möte 
utreder om det går att avsätta medel för att värma upp de konstgräsplaner som har 
förberetts för det under den kommande hösten och vintern. Vi befarar annars att det 
uppstår kedjeeffekter även för andra klubbar och idrotter, när de fotbollslag som har haft 
träningstider i Quesadatältet ska beredas träningstider på Nacka IP och i kommunens 
sport- och idrottshallar.” 
 
Nämnden noterade initiativet till protokollet den 27 augusti 2014, § 94 samt uppdrog till 
direktör, arbete och fritid att återkomma med förslag till svar till nämndens sammanträde 
den 25 september 2014. 
 
Verksamheten har undersökt förutsättningar för uppvärmning av konstgräsplanen vid 
Nacka sportcentrum (Nacka IP1). Verksamhetens underlag i denna bedömning är dels de 
ritningar och beräkningar som har gjorts under år 2008 avseende förberedande åtgärder för 
ett uppvärmningssystem som installerades under år 2008 – 2009. För att värma upp 
konstgräsplanet i Nacka IP finns det följande tre alternativ möjliga alternativ. 
 
I det första alternativet innebär att konstgräsplanen på Nacka IP byggs om enligt den 
metod som nu finns i installerad i Norrtälje. Enligt beräkningarna kommer gräsplanen då 
att förbruka ca 500-600 MWh fjärrvärme per år samt återvinningsvärme av ishallens 
kylsystem. Kostnader för helt ny konstgräsplan med denna installation bedöms uppgå till ca 
7-8 miljoner kronor. 
 
Det andra alternativet innebär ett scenario där Nacka ishall installationerna rivs och 
använda bergvärme.  Med denna metod kan man sänka energibehovet och 
energiförbrukning blir maximalt 300-600 MWh. Kostnaden för installation av bergvärme 
bedöms uppgå till ca 10 miljoner kronor. Dock kan en del av bergvärmen också användas i 
simhallen.  
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Det tredje och sista alternativet är att använda fjärrvärme tillsammans med befintlig 
konstgräsplan. Kostnaden för att färdigställa installationerna bedöms uppgå till ca 1,5 
miljoner kronor. Driftkostnaden för fjärrvärme enligt dagens avtalspris blir ca 2,8 miljoner 
kronor per år. Planpriset för enbart värmen beräknat på uthyrning om 35 tim per vecka är 
2 700 kronor. 
 
En uppvärmning av befintlig konstgräsplan är, utifrån utredningen, relativt dyrt.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-05 
Bilaga 1 Politikerinitiativ 19 juni från Martin Hellströmer (S) och Ulf Öberg (S) 
Bilaga 2 Fritidsnämndens beslut den 27 augusti 2014, § 94 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 - - - - - 
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§  126 FRN 2014/142 
   FRN 2014/133 
   KFKS 2014/700 

Isbana på Ältasjön 
Motion den 16 juni 2014 av Sidney Holm (MP)  

Beslut 
1. Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta att motionen ska anses 

besvarad. 

Ärendet 
Motionären föreslår att under vintersäsongen 2015 ploga en 150 gånger 100 meter isbana 
på Ältasjön och att kontakt tas med föreningar för att utveckla idrottsverksamheten på 
isbanan. 
Fritidsnämnden anser att det finns anledning att utreda ärendet vidare. Kultur- och 
fritidsenheten har tillsammans med park- och naturenheten bokat in ett möte med 
föreningen Södertörns Surfklubb och Sällskapet Skridskoseglarna som bedriver kitewing- 
och isbrädeverksamhet. Ett möte där enheterna planerar för diskussion och dialog kring 
möjligheterna att bedriva föreningens verksamhet beroende på väder och underlag samt 
eventuellt ytterligare förutsättningar.   
Entreprenörens beräkningar av kostnaden är 42 000 kronor och bygger på underlaget att 
ploga ytan under 10 gånger per tillfälle.  

Förslagen i motionen 
Motionären föreslår att under vintersäsongen 2015 ploga en 150 gånger 100 meter isbana 
på Ältasjön och att kontakt tas med föreningar för att utveckla idrottsverksamheten på 
isbanan. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-08 
Bilaga 1 Protokoll KSAU, motion isbana Ältasjön  
Bilaga 2 Mejlväxling angående fråga plogning. 
Bilaga 3Motion, isbana på Ältasjön. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 - - - - - 
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§  127 FRN 2013/117-820 
   KFKS 2014/794-225 

Slutredovisning av investeringsprojektet 
”Energiåtgärder i ishallar”  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att godkänna slutredovisningen gällande energiåtgärder i ishallar 
med huvudprojektnumret 98000019 och delprojektnumret 98100032. 

Ärendet 
Mellan år 2008 och 2009 analyserades energiförbrukningen i Nacka kommuns ishallar och 
noterade att ishallar förbrukade mycket energi. Kommunfullmäktige beslöt att anslå totalt 2 
miljoner kronor för åren 2011-2013 och för åtgärder som minskar energiförbrukningen i 
ishallarna. 
 
Resultaten av energiåtgärderna är utmärkta för de två ishallarna. Totalt har investeringarna 
som utförts uppgått till 1,8 miljoner kronor och samtidigt har kommunens kostnader för 
energi för perioden minskat med 3 miljoner kronor. 
 
Energiförbrukningen i t ex Älta ishall har minskats från 4 150 kWh per dygn år 2008 till 
2 000 kWh per dygn idag. Samtidigt har bokningen av istiderna under perioden ökat med 
20 procent. Även ishallsanläggningars livslängd har ökar som en konsekvens av åtgärderna. 
I Saltsjöbadens ishall har energiåtgärderna resulterat i att energiförbrukningen minskat från 
3 450 kWh (mars 2011) till 2 000 kWh (december 2012). 
 
Information om energieffektiviseringsarbetet har varje år redovisat till fritidsnämnden och 
kommunstyrelsen genom delrapporter i ”Uppföljning av strategi för minskad 
energianvändning i Nackas kommunala verksamhet” samt i fritidsnämndens årsbokslut. 

Bakgrund  
Fritidsnämnden beslöt i nämndens mål och budget för åren 2011-2013 enligt § 81, dnr 
FRN 2010/10, att avsätta investeringsmedel med 1 miljon kronor år 2011 och 1 miljon 
kronor år 2012 för energibesparande åtgärder i ishallar enligt särskilt program.  

Ekonomi - totalt 
För energieffektiviseringsprojektet har verksamheten erhållit 1 miljon kronor för år 2011 
och 1 miljon kronor för år 2012, totalt 2 miljoner kronor. Utfallet för projektet är 2 
miljoner kronor. Avskrivningstiden är 5 år. 
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Forts § 127 
 

Årlig avrapportering 
Information om resultatet i energieffektiviseringsprojektet har varje år redovisat till 
Fritidsnämnden i årsbokslutet samt till Kommunstyrelsen genom verksamhetens delrapport 
i ”Uppföljning av strategi för minskad energianvändning i Nackas kommunala 
verksamhet”. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-10 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 

Protokollsanteckning 
Tobias Nässén (M) lät anteckna att nämnden uppskattar det arbete som gjorts i denna 
fråga. 
 
 - - - - - 
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§  128 FRN 2013/119 

Slutredovisning av investeringsprojekt, Nacka IP 2, 
anläggning av konstgräs 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att godkänna slutrapporten gällande anläggning av elvamanna 
konstgräsplan avseende Nacka IP 2. 

Ärendet 
Rubricerade investeringsprojektet är slutfört, slutbesiktningen är godkänd och anläggningen 
har tagits i drift presenteras projektet för godkännande av slutrapport. 
Kommunfullmäktige beslöt 2012-11-19,§249 att anslå 5,0 miljoner kronor för projektet. 
Projektets ekonomiska utfall uppgick till 3,8 miljoner kronor. Genom projektet har 
föreningarnas arrangemangsmöjligheter ökat markant med två stycken fullstora 
konstgräsplaner intill varandra. 

Entreprenadtid och entreprenadform 
Entreprenaden i form av totalentreprenad har utförts av Spentab, Sportsbyggarna 
entreprenad AB, efter upphandling enligt LOU och anbudstävling. 
I anbudet ingick justering av grusplan, dränering av planen, läggning av konstgräs, linjering, 
målburar, stängsel och återställning av slänter kring planen. 

Slutbesiktning totalentreprenad 
Besiktning av konstgräs 2013-11-28, godkänd. 
Besiktning av stängsel 2013-12-05, godkänd. 
Besiktning av utvändiga markarbeten 2014-06-09, godkänd. 

Projektutgifter totalt  
3,8 miljoner kronor. 

Driftkostnadsförändringar 
Inga förändringar i driften har planerats och är ej heller föranledda av slutfört projekt. 

Effekter av genomförandet av investeringen 
Konstgräset ger en trivsammare miljö och förhöjd attraktivitet för ungdomslag så väl 
seniorlag samt skolornas ungdomar och lärare. 
Föreningarnas arrangemangsmöjligheter har ökat markant med två stycken fullstora 
konstgräsplaner intill varandra. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-08 
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Forts § 128 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 - - - - - 
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§  129 FRN 2013/120 

Slutredovisning av investeringsprojekt konstgräsplan 
Sicklavallen  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att godkänna slutrapporten gällande anläggning av konstgräsplan 
avseende Sicklavallens sjumannaplan 

Ärendet 
Då investeringsprojektet är slutfört och slutbesiktningen är godkänd och anläggningen har 
tagits i drift presenteras projektet för godkännande av slutrapport. 
 
Investeringsbudgeten uppgick till 3,5 miljoner kronor och utfallet blev 3,6 miljoner kronor. 
Entreprenaden i form av totalentreprenad har utförts av Spentab, Sportsbyggarna 
entreprenad AB, efter upphandling enligt LOU och anbudstävling. 
I anbudet ingick justering av grusbädd, dränering, anläggning av konstgräs, linjering, 
målburar samt stängselkomplettering.  
Godkänd slutbesiktning genomfördes 2014-05-05. 
Konstgräsplanen ger den lokala fotbollsföreningen ett efterlängtat uppsving vad det gäller 
träningsmöjligheter i sitt närområde. 
Skolan får möjlighet att förlägga fler av sina idrottslektioner utomhus samt att barn och 
ungdomar i närområdet får en grön oas för aktiviteter. 

Budgetram 
Fritidsnämnden föreslog 2007-09-13, FRN 2007/77 att anvisa medel med 7,0 miljoner 
kronor för att anlägga konstgräsplan på Sicklavallen. Kommunfullmäktige beslöt 2007-11-
19, KFKS 2007/519, §360 att anslå medel med 7,0 miljoner kronor för projektet. 
Fritidsnämnden föreslog (FRN 2009/45) att anvisa 3,5 miljoner kronor ytterligare till 
projektet då tidigare beviljade medel inte skulle bära kostnaderna till den planerande 
konstgräsplan. Kommunfullmäktige beslöt (KFKS 2009/234, § 19) att anslå ytterligare 3,5 
miljoner kronor till projektet. 
Fritidsnämnden föreslog (FRN 2012/105) att omfördela medel till Nacka IP 2, med 5,0 
miljoner kronor. Kommunfullmäktige beslöt 2012-11-19 att omfördela medel till Nacka IP 
2, med 5,0 miljoner kronor. 
Totalt uppgick då investeringsbudgeten till 3,5 miljoner kronor. 

Entreprenadform  
Entreprenaden i form av totalentreprenad har utförts av Spentab, Sportsbyggarna 
entreprenad AB, efter upphandling enligt LOU och anbudstävling. 
I anbudet ingick justering av grusbädd, dränering, anläggning av konstgräs, linjering, 
målburar samt stängselkomplettering.      
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Forts § 129 
 
Tilläggsbeställning gjordes av läggning av konstgräs i trekanten mot gymnastikhall och 
Järlaleden, vilket möjliggjorde att en 5-mannaplan kunde linjeras upp på den ytan. 
Ny belysning med lågenergilampor installerades av ramavtalad el- entreprenör. 

Slutbesiktning entreprenaden 
Godkänd slutbesiktning genomfördes 2014-05-05 

Projektutgift 
Den slutliga investeringsutgiften uppgick till 3,6 miljoner kronor. 

Driftkostnadsförändringar 
Inga förändringar i driften har planerats och ej heller föranledda av slutfört projekt. 
Energiförbrukningen bör framöver bli avsevärt mycket lägre med de nya 
belysningsarmaturerna. 

Effekten av genomförandet av investeringen 
Konstgräsplanen ger den lokala fotbollsföreningen ett efterlängtat uppsving vad det gäller 
träningsmöjligheter i sitt närområde. 
Skolan får möjlighet att förlägga fler av sina idrottslektioner utomhus samt att barn och 
ungdomar i närområdet får en grön oas för aktiviteter. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-08 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 
 - - - - - 
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§  130 FRN 2014/11-049 

Uppföljning av investeringar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information bekräftande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/eller av 
kommunfullmäktige. 
 
Geografiska 
områden 

Projekt 

Typ av objekt 

Status Åtgärd1 

Älta  Ridskola 

Källtorp 

Planbesked har godkänts 

av Miljö- och 

Stadsbyggnadsnämnden 

 

Sporthall Planenheten utreder nytt 

program för Älta centrum. 

Även fritidsanläggningar 

ingår i det nya programmet 

och placering av ny 

sporthall.  

Avvaktar beslut om 

planprogram för 

centrum 

Älta IP Anläggning av utegym, 

parkour, hinderbana mm 

Arbete med 

förfrågningsunderlag 

pågår 

7- manna och extra 

tränings yta konstgräsplan 

Sicklavallen 

Slutredovisning Se separat ärende 

Sicklaön Nacka IP02 

11 manna konstgräs 

Slutredovisning Se separat ärende 

 Nacka bollhall breddning. Ärendet tags upp med 

detaljplanegruppen för 

området 

Fortsatt arbete med 

att få till en 

detaljplaneändring 

 
  

                                                 
1 Åtgärder med kursivstil är avvikelse från föregående rapport 
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Saltsjö-Boo Björknäs IP 

Löparbanor och 

innanliggande 

naturgräsplan 

Upphandling ute, sista 

anbudsdag 30 aug 

Utvärdering av 

anbud pågår 

 Myrsjö IP Arbete med 

förfrågningsunderlag pågår 

Beräknad upphandlig till 

hösten 2014 

Rivningstillstånd och 

nytt bygglov är 

inlämnat för flytt av 

”Quesadatältet” 

Saltsjöbaden Tattby BP Klart till skolstart  

Ht-14 

 

 
Information från lokalenheten 
Björknäs sporthall Byggnaden kommer att utrustas med passagesystem under hösten-14 

Allmänt Ett nytt enhetligt skyltprogram tas fram för sporthallarna 

Nacka sportcentrum Projektering för parkeringsyta för bilar/cyklar och mopeder samt 

avsläppningszon, påbörjad.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-15 

Beslutsgång 
Nämnden noterade information till protokollet. 
 
 
 
 - - - - - 
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§ 131 

Övriga frågor 
Politikerinitiativ den 16 september 2014 av Ulf Öberg 
(S) 

Beslut 
Fritidsnämnden ger direktör för arbete och fritid och stadsledningskontoret i uppdrag att 
bereda initiativen. 

Ärendet 
Fritidsnämnden mottog tre politikerinitiativ den 16 september 2014 av Ulf Öberg (S). 
1 Vi hemställer om att Johan Berggren, projektledare för Orminge centrum, inför 
nämndens sammanträde den 25 september 2014 redogör för hur tillkommande bollplaner 
och idrottshallar avses detaljplaneras och finansieras vid den framtida exploateringen av 
Orminge Centrum? Med andra ord, var är det tänkt att våra nya grannar ska spela boll och 
idrotta när Nacka bygger stad? 
 
2 Vi hemställer om att stadsdirektören, kommunjuristen och/eller nämnddirektören inför 
nämndens sammanträde den 25 september 2014 redogör för hur Kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskotts arbetsordning, och i synnerhet dess beslut den 10 juni 2014 § 135, 
förhåller sig till kommunallagens 3 kap. 4 §. I synnerhet önskar vi en redogörelse för hur 
detta yttrande den 10 juni 2014 § 135 förhåller sig till Kommunfullmäktiges uppdrag i mål 
& budget den 11 november 2013, § 249, om särskilt direktiv till fritidsnämnden att 
kartlägga behovet av upprustning av och reinvesteringar i kommunens simhallar och 
genomföra förstudie om ny simhall i Boo. Med andra ord, hur kommer det sig att 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott sitter och beslutar i frågan över huvudet på 
Fritidsnämndens ledamöter? 
 
3 Vi hemställer slutligen om att kommunjuristen inför nämndens sammanträde den 25 
september 2014 redogör för hur hon ser på frågan om hur planerade markanvisningar, 
samt ev. ingångna ramavtal för exploateringen av Orminge Centrum, förhåller sig till 
kommunallagen, EU:s statsstödsregler samt lagen om offentlig upphandling, i synnerhet i 
de delar som det berör det framtida byggandet av badhus och/eller andra 
gemensamhetsanläggningar i Orminge Centrum såsom en infartsparkering? Vi hemställer i 
synnerhet om att frågan utreds i ljuset av den nuvarande borgerliga majoritetens tidigare 
planer att låta uppföra simhallen i Boo med stöd av offentlig privat finansiering (OPS).  
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Forts § 131 

Yrkande 
Tobias Nässén (M) yrkade att fritidsnämnden ger direktör för arbete och fritid och 
stadsledningskontoret i uppdrag att bereda initiativen. 

Beslutsgång 
Nämnden biföll ordförandes yrkande. 
 
 
 - - - - - 
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§ 132 

Tagna delegationsbeslut fritidsnämnden 

Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Följande beslut har tagits på delegation 
 
FRN 2014/145 Beslut om att uppvakta Järla IF FK l00 år som förening 
FRN 2014/1 Komplettering av administrationsbidrag 2014 
FRN 2014/114 Nolltaxa i idrottsanläggningarna för arrangemanget Nacka 

Games 20-21 september 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-25 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
 - - - - - 
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§ 133 

 
Inkomna handlingar Fritidsnämnden 

Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
 
Epost 9 september - Nacka wants great beachvolleyball courts! 
 
Epost 2 september -  Det vore bra med en inomhus hall för oss cyklar bmx  
 
Epost  8 september  -  Behov av simbassänger 
 
Epost 29 aug – reviderat förslag längdskidåkning saltsjöbaden 
 
Fritidsgårdarnas Nyhetsbrev nr 3 
 
Bo l :608, Boovallen, Beslut om tillsynsavgift för klagomål på buller mm. 2014-09-16 
MSN 2013-001331 §587MSN 
 
Föreningsrådet Älta , kallelse, protokoll samt höstens katalog 
 
FRN 2014/146 Medborgarförslag om utegym Nyckelviken 
 
Inbjudan till Boovallen 20 sept, BOO FF 
 
Utbyggnad Kajakverksamhetens klubbhus Velamsund, 20140925 
 
Information om praktiskutbildning u att möta barn och unga som behöver extra stöd   

- SISU utbildning för ledare 
 
”Kommunernas Idrottsbarometer”  presenteras för första gången Stockholms Läns bästa 
idrottskommun utgående från kommunperspektiv och med hänsyn till kommunens 
invånare. I en jämn kamp tar Nacka första plats, strax före Danderyd. 
 
Politikerinitiativ 16 sept Ulf Öberg (S), innehållande tre initiativ. Memorandum 
Svar från ordf Tobias Nässén 16 sept 
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Forts § 133 
 
E-post Ulf Öberg - Ändrings- och tilläggsyrkanden för budgeten  R6382.2014 
 
E-post Ulf Öberg - ang budgetprocessen 22 september, R6382.2014 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-09-25 

Beslutsgång 
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 
 
 - - - - - 
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§ BILAGA 1 
§    105   Protokollsanteckning från Socialdemokraterna – 

Analys av behov av ökad kapacitet av anläggningar och ytor för 
fritid, idrott och rekreation i Nacka kommun  

Sammanfattning 
Det har nyligen hållits allmänna val i kommunen. Moderaternas eftersatta underhåll av våra 
gemensamma anläggningar, samt moderaternas avsaknad av framtidsinvesteringar i idrott 
och fritidsanläggningar, har straffats av väljarna. 
Vi socialdemokrater välkomnar att samtliga Fritidsnämndens ledamöter har anslutit sig till 
vår hållning att frågor om möjligheter till fritid, fysisk aktivitet och rekreation i Nacka 
kommun är en central fråga i samhällsplaneringen. Vi välkomnar att kommunen ska ha en 
kontinuerlig dialog med föreningslivet om vilka behov av nya anläggningar de menar 
behövs. 
Vi menar dock att en fördjupad studien av behov av idrotts- och fritidsanläggningar 
brådskar, och bör genomföras redan under 2014 för att omedelbart få en nulägesanalys på 
vilka vi kan grunda kommande politiska beslut under den kommande mandatperioden.   
Vi välkomnar likaså att även flertalet av Fritidsnämndens borgerliga ledamöter verkar ha 
kommit till insikt om behovet av en gemensam beskrivning av verkligheten, och att såväl 
frågor om investeringar och underhåll av våra idrotts- och fritidsanläggningar måste 
grundas på fakta och på långsiktighet vid stadsplaneringen. 
Det finns nämligen en rad allvarliga brister i det befintliga utbudet av anläggningar och ytor 
för idrott och fritid i Nacka och det finns behov av nya anläggningar och ytor redan idag. 
Flera anläggningar har brister och en låg kvalitet. Det är därför angeläget att inventera 
statusen på kommunens befintliga idrottsanläggningar och planera för en upprustning. Vi 
kan bara beklaga att den borgerliga majoriteten i Fritidsnämnden röstar emot vårt förslag 
till besluta att upprätta en underhålls- och investeringsplan för varje större fritids och 
idrottsanläggning inom kommunen.  
Moderaterna bär efter ett långt maktinnehav ytterst det politiska ansvaret för de uteblivna 
investeringarna och det eftersatta underhållet av våra gemensamma idrotts- och 
fritidsanläggningar. Det är uppenbart att Moderaternas långvariga maktinnehav och 
toppstyrning av Nacka kommun möter allt större motstånd i väljarkåren. 
Moderaternas reaktion på valresultatet har inte låtit vänta på sig. Under dagens 
sammanträde fattade Fritidsnämnden beslut – under obefintligt beredda former – 
investeringar för över 41 miljoner kronor för underhåll och investeringar i lekplatser, 
utegym, fotbollstält, fotbollsplaner och omklädningsrum. Det andas panik i majoriteten. 
Vi socialdemokrater konstaterar att moderaterna har kortslutit demokratin genom att 
presentera sina förslag till prioriteringar vad gäller investeringar i framtida fritids- och 
idrottsanläggningar först veckan efter valet. Därmed har moderaterna undanhållit oss 
väljare en möjlighet att själva ta ställning i dessa frågor på valdagen.   
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Det är uppenbart att moderaternas New Public Managment-styrning av Nacka kommun 
har nått vägs ände, där medborgarnas krav på ett fungerande underhåll av och investeringar 
i fritids- och idrottsinfrastruktur inte tillgodoses. Möjligheterna till politiskt 
ansvarsutkrävande är minimala, då de av majoriteten uppställda målen är flummiga, 
subjektiva och godtyckliga, och inte återspeglar verkligheten . Under det att Nacka 
kommuns idrotts- och fritidsanläggningar förfaller, blinkar moderaternas 
utvärderingslampor gröna.  
Budgetprocessen i Nacka kommun måste dessutom uppenbarligen ses över i samband med 
allmänna val. Det är inte rimligt att Kommunstyrelsen från den föregående 
mandatperioden beslutar om budgetramar för Fritidsnämndens kommande mandatperiod.  

Visioner för framtiden 
En aktiv, tillgänglig och stimulerande fritid är en förutsättning för hög livskvalité. Så många 
som möjligt ska kunna utöva sina fritidsintressen, oavsett om man har små eller stora 
resurser, var än i kommunen man bor, om man är kvinna eller man, flicka eller pojke, 
gammal, medelålders eller ung. Särskilt barns och ungdomars möjligheter att jämlikt få delta 
i organiserade eller spontana aktiviteter ska prioriteras. Nackas satsning på fritid och idrott 
är en investering i framtiden genom att folkhälsan och integration gynnas. 
 
I Nacka ska vi dessutom förena bredd med många aktiva i olika åldrar samt skapa 
förutsättningar för elitidrottare i framgångsrika klubbar inom ett flertal olika idrotter. Vi 
står för att det inte råder en motsättning mellan elit- och breddverksamhet. Det är 
elitverksamhet som skapar drömmar och engagemang, och det är ett växelspel dem 
emellan. Att ”alla ska med” betyder inte att ”ingen får sticka ut” eller att vi inte kan bejaka 
merit i större utsträckning. 
 
I planering av lokaliseringen av framtida anläggningar måste strävan efter närhet och 
tillgänglighet vara vägledande. 
Moderaternas avsaknad av politik på idrotts- och fritidsområdet är uppenbar. Tillgång till 
träningsanläggningar för idrott och fritid runt om i kommunen har blivit en bristvara på 
grund av eftersatt underhåll av befintliga anläggningar, och på grund av kroniska 
underinvesteringar i idrotts- och fritidsinfrastruktur under ett flertal år. 
I förhållande till befolkningsökningen och det stora idrottsintresset i Nacka har få 
anläggningar tävlingsstandard enligt dagens krav från olika idrottsförbund. Föreningslivets 
efterfrågan på tider kan inte tillgodoses och möjligheterna till att utöva spontanidrott är 
begränsad med hänsyn till en närmast 100% nyttjandegrad av kommunens anläggningar. 
Ett stort antal befintliga lokaler och fritidsanläggningar behöver renoveras eller 
omlokaliseras. Ett flertal av kommunens simhallar, sporthallar och idrottsplatser i så pass 
dåligt skick och i behov av så pass omfattande reparationer att Nackabornas hälsa och 
säkerhet äventyras. 
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Vi vill under den kommande mandatperioden renovera och etablera anläggningar för 
spontanidrott samt investera i idrottsplatser och sporthallar i de områden som saknar 
tillgång till närliggande fritidsinfrastruktur runt knuten.  
 
I Nacka saknas redan idag fotbollsplaner. Under den innevarande mandatperioden ska vi 
bygga en fotbollsbollhall som, utöver bollsporter, även rymmer möjlighet för andra 
idrottsaktiviteter.  
 
Vi kommer även att satsa på upprustning och förlängning av upplysta motionsspår, 
skidspår och skyltade vandringsleder, samt bygga fler allmänna bryggor. 
 
Vi välkomnar att det i detaljplaneprogrammet för Orminge centrum finns mark reserverad 
för ett modernt badhus av stadskaraktär, vilket kommer att vitalisera Orminge centrum. Vi 
välkomnar att det nya badhuset föreslås som entrébyggnad och landmärke i Orminge 
Centrum, och att det nya badhuset föreslås placeras ”mitt i byn”, i nära anslutning till 
kyrkan, Folkets hus och ett kulturhus med koppling till torget och till kollektivtrafiken.  
 
Fritidsnämndens vision ska vara att vi ska ha världens bästa fritid runt hörnet i Nacka. I vår 
stadsplanering vill vi skapa offentliga platser där vi Nackabor kan mötas. Ytterst vill vi 
investera i framtiden i utrymmen både för kropp och själ. Inte minst ur ett arkitektoniskt 
perspektiv är det hög tid att vi i Nacka börjar planera och projektera offentliga byggnader 
som vi kan vara stolta över, och som bidrar till att skapa glädje, trygghet och välbefinnande. 

Övergripande målsättningar för Fritidsnämndens verksamhet i samband 
med stadsutvecklingen 
Nacka kommuns innevånare beräknas öka kraftigt de kommande åren. Fram till år 2030 
kommer antalet innevånare i nämndens prioriterade åldersgrupper att öka med drygt 
10 000, motsvarande 44 procent. En ökad befolkning ställer krav på en utbyggnad av 
välfärdsfastigheter inom olika verksamhetsområden. För att möjliggöra och förenkla 
planeringen ska nämnderna lämna förslag till kommunstyrelsen om respektive nämnds 
behov av nya verksamhetslokaler fram till år 2030.  
 
I takt med att vi blir fler i Nacka, måste fritidsanläggningar och idrottsytor därför planeras 
in tidigt och tillgången till mark säkerställas. Många av kommunens befintliga anläggningar 
är slitna eftersom de inte underhållits. Vi vill därför börja med att återställa anläggningarna i 
ett bra skick. Kapaciteten har inte byggts ut i takt med befolkningsökningen. Därför 
behöver också ett antal nya anläggningar snabbt etableras. Nacka har få anläggningar med 
tävlingsstandard enligt dagens krav från olika idrottsförbund. Det behöver tas med i 
planeringen så att även Nackaborna har möjlighet att tävla på hemmaplan. 
 
När Nacka bygger stad är det därför viktigt att behoven av anläggningar, ytor och 
mötesplatser för fritiden säkerställs i et tidigt skede. Anläggningar måste upplevas som 
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tillräckliga och tillgängliga och därför även planeras in som en naturlig del i den kommande 
stadsmiljön.  
 
Vi ser ett jämställt utbud av fritidsaktiviteter där flickor och pojkar ska ha samma möjlighet, 
t.ex. att utnyttja föreningstiderna i idrottsanläggningarna. Hjälpmedel för en aktiv fritid för 
personer med funktionsnedsättning ska fördelas efter behov. 
 
Nackas övergripande syn på en framtida utveckling för fritid och idrott som företeelse 
måste därför bli en naturlig del i samhällsplaneringen då den ökande befolkningen i viss 
mån förändrar behovet avseende framtidens fritids- och idrottsanläggningar. I planering av 
lokaliseringen av framtida anläggningar måste strävan efter närhet och tillgänglighet vara 
vägledande. 
 
Nacka har ett ansvar att det finns olika typer av t.ex. större idrottsplatser, 
spontanidrottsplatser och hallar. Kommunen är idag segregerad och det gäller även 
folkhälsan. Detta är en stor fråga som kräver ett vitalt föreningsliv, samarbete mellan skola 
och den organiserade idrotten och möjlighet till fysiska aktiviteter för nackabor i alla åldrar.  
 
Fritidsnämnden föreslås därför fastställa följande strategiska mål och prioriteringar: 

1 1Nacka kommuns idrotts- och fritidsinfrastruktur ska motsvara eller överträffa den 
vid jämförbara kommuner i Stockholmsområdet samt i jämförbara kommuner i 
Sverige (mätbarhetsprincipen, Fritidsnämndens verksamhet ska utvärderas enligt 
objektiva kriterier). 

2. Nacka kommun ska vid fortsatt stadsplanering, projektering och ingående av 
programavtal och markanvisningar m.m. överge den rådande privata 
finansieringsmetoden, där kostnaden för utbyggnad/ombyggnad av allmänna 
idrotts- och fritidsanläggningar som krävs i samband med att detaljprogram m.m. 
genomförs, ska regleras i avtal med privata exploatörer innan programmen m.m. 
antas (öppenhets- och ansvarsprincipen). 

3. Nacka kommun ska vid sin fortsatta stadsplanering avsätta och säkerställa att 
kommunal mark finns att tillgå – vid behov genom expropriation – för att beakta 
behoven av anläggningar och ytor för fritid, idrott och rekreation (principen om 
bevarandet av allmänintresset före vinstintresset). 

4. Nacka kommun ska skapa möjligheter att spontant kunna delta i idrottsaktiviteter 
och fritidsverksamhet i närmiljön, dit våra barn själva kan ta sig tryggt och säkert. 
Vi ska verka för närhet till fritidsanläggningar och lekplatser, gärna nära skolan, och 
som ligger i anslutning till väl utvecklade allmänna kommunikationer 
(närhetsprincipen).  

5. Nacka kommun ska säkerställa att ska vi kunna välja om vi vill låta våra barn gå, 
cykla eller ta bussen till träningen, eller som vuxen enkelt ta träningspass runt 
knuten (tillgänglighetsprincipen). 
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Idrottsföreningarna har redan med den verksamhet de bedriver idag behov av ytterligare 
konstgräsplaner, ytterligare idrottshallar och de efterfrågar även möjligheter att spela fotboll 
inomhus vintertid. Fler näridrottsplatser för spontanidrott som ligger tillgängligt till 
efterfrågas av ungdomar som inte deltar i föreningsidrotten. Fler utegym, belysta 
motionsspår och bättre villkor för längdskidåkning efterfrågas av allmänheten. En 
sammantagen bild, som specificeras under ärendet, visar ett band annat ett stort behov av 
sporthallar och anläggningar för fotboll. 
 
Martin Hellströmer    Ulf Öberg  
Andre vice ordförande i Fritidsnämnden (S) Ledamot i Fritidsnämnden (S) 
Anläggningstyp Antal 

anl. idag 
Antal anl. för att 
täcka efterfrågan 
idag 

Behov nya 
anläggningar idag Demografiskt behov 

Totalt behov nya 
anläggningar 
fram till år 2030 

År 
2015-
2019 

År 
2020-
2024 

År 
2025-
2030 

Sport-/bollhallar 12 18 6 2 3 3 14 

Gymnastikanpassade hallar 1 1           

Evenemangsarena med publikkapacitet 
 

X 
 
X 

 
      

11-mannaplaner, konstgräs 7 10 3 1 1 1 7 

7-mannaplaner, konstgräs 4 4  4  2  2 1 1 

5-mannaplaner, konstgräs 6 5  4  2 3 1 2 

11-mannaplaner, naturgräs 3 1           

Grusplaner 4             
Fotbollshall/-tält; uppvärmda planer 
vintertid   1 2  2 

 
  3 

Idrottsplatser för friidrott 3 3       1 1 

Tennisbanor inomhus   3 3    

Ny tennishall i Nacka   1  1   

Inomhushall för friidrott   1 2  1  1   1 

Ishallar 5 5       1 1 

Konstisbanor utomhus  1 1           

Simhallar 2 3 1   1   2 

Ridanläggningar, stallar  2 3 1     1 2 

Ridhus, inomhusridning 2 4 2   1   3 

Lekplatser 98 98   12 13 14 39 

Näridrottsplats för spontanidrott  3 6 3   1 1 5 

Utegym  3 12 9 1 2 2 14 

Motionsspår (varav upplysta) 6 10 4(4)      2 6 

Skidspår 5 7 2       2 

Fritidsgårdar 7       1   8 

Mindre träffpunkter 2   1   1 1 5 
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